
SA.0012.3.10.2011 
Protokół nr 11/11 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa 

odbytego w dniu  14 grudnia 2011 r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy Goleszów 

W posiedzeniu, któremu przewodniczył Karol Lipowczan udział wzięli członkowie 

Komisji według listy obecności stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu oraz zaproszeni 

goście - lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do  protokołu.  

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan o godzinie 1500 otworzył posiedzenie 

Komisji i po powitaniu członków Komisji i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności 

w posiedzeniu uczestniczą wszyscy członkowie Komisji. 

Następnie przewodniczący przedstawił projekt porządku obrad, który otrzymali radni: 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

2. Informacja n/t stanu lasów i gospodarki leśnej na terenie Gminy Goleszów 

prowadzonej przez Nadleśnictwo Ustroń.  

3. Przygotowanie i zatwierdzenie planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa na pierwsze półrocze 2012 r.  

4. Sprawy bieżące.  

Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan poinformował, że do Komisji wpłynął 

wniosek o zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wieloletniego programu 

gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy. Uchwała w tej sprawie była już 

opiniowania przez Komisję, ale Wojewoda Śląski stwierdził nieważność tej uchwały. 

Został sporządzony nowy projekt uchwały i wymaga zaopiniowania przez Komisję. 

W związku z tym Pan Lipowczan zaproponował zmianę w porządku obrad 

i wprowadzenie punktu drugiego obrad - zaopiniowanie projektu uchwały. Porządek 

obrad po zmianie przedstawia się następująco: 

1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji.  

2. Zaopiniowanie uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy. 

3. Informacja n/t stanu lasów i gospodarki leśnej na terenie Gminy Goleszów 

prowadzonej przez Nadleśnictwo Ustroń.  



4. Przygotowanie i zatwierdzenie planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa na pierwsze półrocze 2012 r. 

5.  Sprawy bieżące. 

Porządek obrad został jednogłośnie przyjęty przez Komisję. 

Ad.1. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Po zapoznaniu się z treścią protokołu nr 10/11 z posiedzenia Komisji, które odbyło się 

23.11.2011 r. Komisja przyjęła go jednogłośnie. 

 

Ad.2. Zaopiniowanie uchwały w sprawie wieloletniego programu gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem Gminy. 

Przewodniczący Komisji przekazał członkom Komisji projekt uchwały. Wyjaśnień w tej 

sprawie udzieliła Kierownik Referatu GKN Pani Barbara Susmarska. Wojewoda jako organ 

nadzoru zakwestionował w podjętej uchwale, iż nie zawierała ona pełnej prognozy dotyczącej 

wielkości oraz stanu technicznego zasobu mieszkaniowego gminy w poszczególnych latach, a 

także nie unormowano precyzyjnie warunków obniżania czynszu. Treść podjętej wcześniej 

uchwały była opracowana analogicznie jak w ubiegłych latach, a zakwestionowane przez 

Wojewodę braki w uchwale były poprzednio określane zarządzeniem Wójta Gminy. Jednak 

zgodnie z obecną interpretacją przepisów musi to zostać uregulowane uchwałą Rady Gminy. 

Komisja przyjęła wyjaśnienia i jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały. 

Ad.3. Informacja n/t stanu lasów i gospodarki leśnej na terenie Gminy Goleszów 

prowadzonej przez Nadleśnictwo Ustroń.  

Informację na temat stanu lasów i gospodarki leśnej na terenie Gminy Goleszów przedstawił 

zaproszony na posiedzenie Komisji Pan Leon Mijal Nadleśniczy Nadleśnictwa w Ustroniu. 

Po wysłuchaniu informacji członkowie Komisji zadawali Nadleśniczemu pytania. 

- Przewodniczący Komisji Karol Lipowczan zapytał jak układa się współpraca Nadleśnictwa 

z kołami łowieckimi. Pan Mijal wyjaśnił, że nie ma problemów, jeżeli chodzi o współpracę 

między Nadleśnictwem w Ustroniu a kołami łowieckimi z terenu Gminy Goleszów. 

- Wójt Gminy Krzysztof Glajcar zapytał czy Nadleśnictwo posiada dane na temat populacji 

saren i zajęcy. Wydaje się, że saren jest więcej niż w latach ubiegłych, co ma wpływ na 

rozmiar szkód, natomiast zajęcy coraz mniej. Wójt zapytał również czy prawdą jest, że 

w Cisownicy pojawiły się wilki. Nadleśniczy wyjaśnił, że saren jest rzeczywiście więcej, ale 



szkody przez nie wyrządzane są wypłacane przez koła łowieckie. Populacja zajęcy utrzymuje 

się od ok. 4 lat na tym samym poziomie. W tym roku jest natomiast więcej bażantów. Wilki 

się pojawiły od Baraniej Góry po Równicę i Czantorię. Wataha liczy ok. 4 do 5 wilków. 

Sprawy związane z odszkodowaniami za szkody wyrządzone przez wilki (gatunek chroniony) 

leżą w kompetencji Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska.  

- Radny Kazimierz Wisełka: 

- zapytał jakiego terenu dotyczy powierzchnia zalesień, o której mówił Nadleśniczy. Pan 

Mijal wyjaśnił, że 240 ha zalesień dotyczy lasów państwowych należących do Nadleśnictwa 

Ustroń, 

- poprosił o wyjaśnienie jakie przepisy regulują szerokość pasa ochronnego lasów – 

Nadleśniczy odpowiedział, że to ustala Rada Gminy w planie zagospodarowania 

przestrzennego. Projekt planu jest również opiniowany przez Lasy Państwowe, 

- jak wygląda sprawa palenia w lesie gałęzi i kory wycinanych drzew – Nadleśniczy wyjaśnił, 

że palone są tylko gałęzie i kora świerków ze względu na to, że są one zasiedlone przez 

szkodliwe owady. Gałęzi drzew liściastych się nie pali. 

- Radny Karol Lipowczan zapytał dla jakich lasów opracowywane są plany urządzenia lasów. 

Pan Mijal wyjaśnił, że plany urządzenia lasów opracowywane są dla lasów państwowych na 

ich koszt, natomiast dla lasów prywatnych sporządza się uproszczone plany urządzenia lasu 

na zlecenie i koszt Starosty. Plany dla lasów, których właścicielami są osoby prawne, są 

sporządzane na ich koszt, 

- Sołtys Dzięgielowa Pan Werner Zając poprosił o wyjaśnienie w jaki sposób są 

organizowane przetargi na zakup drewna. Nadleśniczy wyjaśnił, że leży to w kompetencjach 

Dyrektora Generalnego Lasów Państwowych. Są dwie sesje sprzedaży drewna – na wiosnę i 

jesień. Sprzedaż 60% drewna użytkowego odbywa się w drodze przetargu ograniczonego dla 

stałych klientów, 40% na aukcji dostępnej dla wszystkich.  

- Radny Leszek Szlauer zapytał czy istniałaby możliwość, żeby na trasie ścieżek 

turystycznych znajdujących się na terenie Gminy Goleszów umieścić tablice informacyjne 

np. na temat drzew, roślinności. Tablice te uatrakcyjniłyby trasę. Pan Mijal odpowiedział, że 

byłoby to możliwe i można się zastanowić  nad taką propozycją. 

Przewodniczący Komisji podziękował Panu Nadleśniczemu za przekazanie informacji. 

Komisja przyjęła informację i ocenia pracę Nadleśnictwa w Ustroniu i gospodarkę leśną 

na terenie Gminy Goleszów bardzo pozytywnie.  

 

 



Ad. 4. Przygotowanie i zatwierdzenie planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego, 

Ochrony Środowiska i Rolnictwa na pierwsze półrocze 2012 r. 

Członkowie Komisji ustalili i jednogłośnie przyjęli plan pracy na I półrocze 2012 r. Plan 

pracy stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Ad. 5. Sprawy bieżące. 

1. Członkowie Komisji wrócili do tematu omawianego w pkt 2 posiedzenia. Na podstawie 

informacji Pani Kierownik Referatu GKN Barbary Susmarskiej Komisja wydała opinię 

pozytywną do projektu uchwały, ale w związku ze stwierdzonymi w trakcie trwania Komisji 

rozbieżnościami w załącznikach do uchwały Komisja postanowiła, że  projekt uchwały 

zostanie jeszcze raz omówiony na Komisji Finansów. 

2. Radny Leszek Szlauer poprosił o informację na temat możliwości utworzenia żłobka i jego 

dofinansowania. Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że Rada Gminy podjęła uchwały 

umożliwiające utworzenie żłobka oraz wysokość i zasady ustalania dotacji celowej na dzieci 

objęte opieką w żłobku.  

3. Radny Paweł Górniak złożył na ręce Przewodniczącego Rady Gminy wniosek podpisany 

przez rolników z terenu Gminy Goleszów, dotyczący obniżenia ceny bazowej skupu żyta 

stanowiącej podstawę obliczenia podatku z gruntów rolnych do 56 zł za kwintal. Do wniosku 

zostały dołączone także kopie uchwał w sprawie obniżenia ceny skupu żyta, podjętych 

w innych gminach. Wniosek stanowi załącznik nr 3 do nin. protokołu. 

Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała: 

Kierownik Referatu Społeczno-Administracyjnego 

Renata Sikora  

 


